

CHA OUTREACH

The CHA is trying to improve its services to a number of members and potential members, including historians of non-Canadian fields and local historical societies. For many years the annual prizes have recognized the work of these constituencies. During 1996 the interventions by the CHA President in the discussion of the second stage of the copyright legislation by the federal government and the development of a policy on research integrity by the federal granting councils promoted the interests of professional, amateur and student historians, regardless of field. At the same time, letters of protest or congratulation, as appropriate, were dispatched to a number of local historical institutions as they encountered various challenges. Lobbying for historians is becoming an increasingly urgent responsibility of the CHA.

CHA Council is now trying to devise a strategy for reaching more potential members and spreading the message about the services performed by the CHA and for gathering suggestions for other initiatives. One idea would be for some executive members — the past, current and vice-presidents—to visit the universities across the country and combine those visits with additional meetings with local historical societies. All this would require considerable groundwork and coordination. If we could give lectures as well, we might be able to encourage the universities to help bear the cost.

I ask you to consult with your colleagues about this proposal—including those who are not now members of the CHA. Such a grand tour would probably not occur until the fall of 1997 but I would like to be able to report on the degree of interest at the Council meetings in June. Please write to Judith Fingard c/o CHA Office or Judith.Fingard@Dal.Ca.

EXTENSION DES SERVICES DE LA SOCIÉTÉ HISTORIQUE

La Société historique tente actuellement d'améliorer ses services à certains membres actuels et éventuels, notamment les historiens spécialistes de l'histoire non canadienne et les sociétés historiques locales. Pendant de nombreuses années, les prix annuels ont permis de souligner le travail de ces membres. En 1996, dans le cadre de la discussion sur le projet de loi fédéral sur le droit d'auteur et sur l'élaboration par les conseils canadiens subventionnaires de directives sur l'intégrité des chercheurs, le président de la Société historique a fait valoir les intérêts des historiens professionnels, amateurs et apprentis, peu importe leur domaine de spécialisation. Par ailleurs, des lettres de protestation ou de félicitation, selon le cas, ont été expédiées à certaines sociétés historiques locales qui avaient des défis divers à relever. La défense des intérêts des historiens est une tâche de plus en plus pressante pour la Société historique.

Le conseil de la Société historique essaie maintenant de formuler une stratégie pour recruter plus de membres et faire connaître ses services, ainsi que pour solliciter des suggestions d'activités. Ainsi, certains membres du conseil—les présidents actuel et sortant ainsi que la vice-présidente—pourraient effectuer une tournée des universités du pays et des sociétés historiques locales. Cette activité exigerait une préparation et une coordination considérables. Si nous pouvions ajouter des conférences à cette tournée, nous serions peut-être en mesure d'en partager les coûts avec les universités.

Je vous demande de consulter vos collègues à ce sujet, y compris ceux qui ne sont pas membres de la Société historique. Étant donné son envergure, la tournée n'aurait probablement pas lieu avant l'automne 1997, mais j'aimerais tout de même indiquer au conseil, lors de sa réunion de juin, l'intérêt qu'une telle activité soulèverait. Veuillez communiquer avec Judith Fingard a/s bureau de la S.H.C. ou par courrier électronique: judith.fingard@dal.ca.

ATTENTION ALL CHA SUB-GROUPS/ À TOUS LES GROUPES AFFILIÉS DE LA S.H.C.

In an effort to find out who is doing what and what it is that they are doing the CHA would like to hear from all sub-groups. Please send the names of your executive and a list of some of your past, present and future activities to: Joanne Mineault, CHA/S.H.C., 395 Wellington St., Ottawa ON, K1A 0N3.

Afin de savoir qui fait quoi, la Société historique aimerait avoir des nouvelles de tous les groupes affiliés. Veuillez faire parvenir la liste des membres de votre comité de direction ainsi que de certaines activités passées, présentes et futures, à: Joanne Mineault, Société historique du Canada, 395, rue Wellington, Ottawa (Ontario), K1A 0N3.